
Datum 2019-05-23 

STYRELSEMÖTE 
PROTOKOLL 

TIDANS VATTENFÖRBUND 
TIDANS VATTENRAD 

Tid : Tisdagen 21 maj 2019, kl. 17:00 
Plats: Åbrovallen, Ulvåker 

NÄRVARANDE 

Orvar Eriksson Ordförande 
Per Beckman Ersättare 
Bertil Engström Ersättare 
Per-Anders Freyhult Vice ordförande 
Mikael Hallin Vattenrådet 
Annika Holmen Ersättare 
Maria Höier Adjunqerad 
Mikael Jonsson Ledamot 
Anders Karlsson Ledamot 
Mats Karlsson Ersättare 
Håkan Landenmark Vattenrådet 
Anders Lindström Ersättare 
Alf Saldin Vattenrådet 
Håkan Magnusson Sekreterare 

§ 1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Anders Karlsson. 

Signatur 

I Ordf I Justerare 



§ 3 Föregående protokoll 

Protokollen från styrelsemöte den 11 april och konstituerande styrelsemöte 
den 11 april gicks igenom. Inga synpunkter noterades och protokollen lades 
till handlingarna. 

Signatur 

I Ordf I Justerare 



§ 4 Rapporter 

Bidrag till vattenrådet 2019 

Länsstyrelsen beslutade den 25 april att tilldela Tidans Vattenråd 80 000 kro
nor i verksamhetsbidrag för 2019. 

Rapport om incident i Ösan 

Den 22 april var det ånyo en incident med avsänkt vattennivå i Ösan ned
ströms Fjällakvarn. Enligt Bengt Jönedal, boende utanför Stöpen, sjönk vat
tenriivån med c:a 40 cm under c:a 2 timmars tid varefter vattnet återkom. 

Waterdrive 
; ; ; 

Jordbruksverket har beslutat att driva sitt projekt Waterdrive i Östergötland 
och därmed inte i Tidans avrinningsområde. Projektet syftar till att pröva ett 
system med effektbaserade ersättningssystem inom miljöstödet. 

Prövning av vattenkraftanläggningar 

Per Beckman rapporterade från möten med Länsstyrelsen och Havs- och 
vattenmyndigheten om den kommande samordnade prövningen av vatten
kraftanläggningar. Det är fortfarande inte riktigt klart vad som gäller. Myndig
heterna hänvisar till bristande resurser och samordning. 

Alla anläggningar ska dock anmälas till den nationella prövningsplanen för 1 
juli i år. Den storskaliga vattenkraften har, i utbyte mot sänkt fastighetsskatt, 
avsatt medel i en fond som delvis ska finansiera omprövning av och åtgärder 
vid alla vattenkraftsanläggningar som saknar tillstånd eller har tillstånd från 
tiden före Miljöbalkens ikraftträdande. 

Signatur 

I Ordf I Justerare /Y .. {\__ 



§ 5 Recipientkontroll 

Undersökning av läkemedelsrester i vatten 

Vänerns vattenvårdsförbund ska, tillsammans med motsvarande organisa
tioner, i de andra stora sjöarna genomföra en mätkampanj under 2019 och 
2020. De har erbjudit kommuner och lokala vattenvårdsorganisationer att 
haka på med egna prover om så önskas. För kommunerna gäller det främst 
in- och utgående vatten vid reningsverk som släpper till Vänern. För Tidans 
Vattenförbund skulle det vara aktuellt med E?n provtagning i Tid~ns mynning. 
Provtagning ska ske vid fyra tillfällen, en omgång per årstid. Kostnaden per 
prov är 5 500 kronor. 

Sty·relsen beslutade aU:anmäla intresse för'att delta i kampanjen och även 
fråga om det går att ha med en punkt i Ösan. Håkan Magnusson kontaktar 
Vänerns vattenvårdsförbund om detta. 

Signatur 

I Ordf I Justerare 



§ 6 Underhåll 

LONA-projekt - kartering av lämpliga våtmarkslägen 

Naturvårdsgruppen AB har genomfört kartstudier och vissa fältbesök. Enligt 
dem finns det relativt gott om lägen, åtminstone vid Djuran och Ösan. Vissa 
av dessa potentiella lägen är stora, 10-20 ha. Stora våtmarker bedöms ha 
bättre renings- och vattenhushållande effekt och är också mer kostnadseffek
tiva. De tar dock mycket mark i anspråk och det kan ofta vara andra motstå
ende intressen. 

Ett möte hölls den 13 maj för att stämma av arbetet. Då framkom att för Ti
dans Vattenförbunds del är det viktiga att det finns intresse hos berörda mar
kägare, så att lägena är realistiska att genomföra. Storleken är'av underord
nad betydelse, men det bör om möjligt strävas mot stora lägen med hänsyn 
till deras bättre effekt. LONA-projektet bör så mycket som möjligt koncentre
ras till inventeringen av lägen. 

LONA-projektet samordnas med projekt "Minskad övergödning i Tidan". Den 
15 maj anordnades gemensamt en vattendragsvandring vid Djuran (Brum
storp) där fem markägare deltog. Då visades några tänkbara lägen upp och 
diskuterades i fält. En ytterligare vandring planeras vid Klämmabäcken i juni. 

Tidans Vattenförbunds avsikt är att kunna hjälpa intresserade aktörer att ge
nomföra åtgärder. Karteringen utgör ett underlag genom att den identifierar 
potentiella lägen. 

"Minskad övergödning i Tidan" - åtgärdssamordnare 

Projektet har kommit igång och drivs till stor del i samverkan med LONA-pro
jektet. Detta projekt fokuserar på att hjälpa andra aktörer, genom t.ex. rådgiv
ning, hjälp att projektera och ta fram ansökningshandlingar m.m .. 

LIFE-projekt (Wetscape) 

Håkan Magnusson rapporterade från ett arbetsmöte i Jönköping den 17 maj. 
Projektgruppen har för avsikt att göra ett förnyat försök att få skrivarmedel 
och i förlängningen medfinansiering från Havs- och vattenmyndigheten. In
riktningen på en ansökan ska vara vattenhushållning, med innebörden mins
kad övergödning och ökad vattenhållande förmåga i landskapet. 

Ett nytt arbetsmöte ska hållas i höst och tills dess ska alla bestämma om de 
vill vara med i ansökan och hur mycket resurser de kan lägga in som medfi
nansiering. Helst ska åtgärder som ska ingå i ansökan vara förankrade då. 

Signatur 

I Ordf I Justerare 



§ 7 Vattenrådet 

Tidan nedströms Tidaholm 

Den 16 maj hölls ett möte i Tidaholm då resultaten från provfiske och eDNA 
undersökning i bl.a. Tidaholm presenterades för Tidaholms Fiskevårdsför
ening och Tidaholms kommun . Undersökningarna visar på det sannolikt är 
lägre täthet av fisk än vad som kan förväntas av vattendraget. Undersökning
arna genomfördes dock under ett torrår. 

Om fiskevårdsföreningen eller kommunen vill göra ytterligare provfisken med 
hjälp av egen personal kan förbundet stötta detta genom att låna ut näten 
s~mt bekosta en kons~lt som kan stå för a,rbetsledning . 

Signatur 

I Ordf I Justerare 



§ 8 Övriga frågor 

Ösans utlopp i Östen 

Det behöver tas in en konsult som kan projektera och kostnadsberäkna arbe
tena vid Ösan utlopp i Östen. Det behöver även tas fram handlingar för en 
anmälan om vattenverksamhet. Det blir en extern konsult då Hushållnings
sällskapet inte har denna kompetens. 

Efter möte med markägaren Micael Persson i april så är iden nu att lägga 
igen alla kanaler, behålla huvudfårans utlopp i det läge det har i dag samt 
rensa upp viken mellan utloppet och Skams holme. Detta bl.a. så att Kläm
mabäckens utlopp i Östen hålls öppet. 

; : 

Orvar Eriksson har börjat diskutera frågan med andra berörda markägare. 
Förutom Micael Persson berörs en samfällighet. 

Stadskvarnen i Mariestad 

Den 4 juni blir det huvudförhandling i målet rörande VänerEnergis ansökan 
om att få öppna upp dammen vid Stadskvarnens vattenkraftverk i Mariestad . 
Styrelsen beslutade att ge Orvar Eriksson uppdraget att företräda Tidans 
Vattenförbund . 

Signatur 

I Ordf I Justerare 
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§ 9 Nästa möte 

Nästa möte blir den 4 september kl. 18:00 på Tidans konditori. 

Signatur 

I Ordf I Justerare 



§ 10 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 

Vid prot kol / 

~~/ 
0 ~ 

,, Hakan Magnusson 

Orvar Eriksson 
Ordförande 

Ä1l.?v-/ 
Anders Karlsson 
Protokollsjusterare 


